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V tej šteVilki lAHkO PReBeRete:

Več denarja za oskrbo z vodo• 

Francka Pačnik, dobitnica občinskega priznanja• 

Odmevna predstavitev Moravč• 

Dve nagradi za nov vrtec in kotlarno• 

Moravški vrtec v učnih gradivih• 



Obvestila

OBČINA MORAVČE
v sodelovanju z Zvezo borcev za vred-

note NOB Moravče vabi
na osrednjo občinsko prireditev ob 27. 

aprilu, dnevu upora proti okupatorju
in v spomin partizanom, 

ki so jim vzeli življenja v gozdu nad Češnjicami,
v petek, 26. aprila 2013 ob 17. uri

k spomeniku nad Češnjicami pri Moravčah.
V programu bodo sodelovali:

Pihalna godba Moravče• 
Mešani pevski zbor DU Moravče• 
Osnovna šola Jurija Vege• 

Slavnostni govornik bo Martin Rebolj, župan 
Občine Moravče.

Vljudno vabljeni!

OBČINA MORAVČE
vabi

na zadnja abonmajsko predstavo 
v sezoni 2012-2013 ali posamezen 
ogled v soboto, 11. 5. 2013 ob 20. 
uri, komedijo Raya Cooneya, TO IMAMO V 
DRUŽINI. Gostovalo bo Gledališče Toneta 
Čufarja Jesenice. 
Iz vsebine: Slavnostni govor dr. Davida Mortimora ni 
več glavna točka dneva, zaplete se že pri palpitaciji v 
spodnjem desnem krilu, injekciji Largactila, putiki in 
zlati žili, vmeša se še nevrotični pes... Bo vseeno stopil 
stopničko više?

Vstopnice bodo na voljo po 7 EUR v baru Travnar 
ali eno uro pred predstavo v Kulturnem domu.

Vljudno vabljeni!

Društvo upokojencev Moravče  vabi
članice in člane v petek, 24. maja 2013 ob 15. uri na 
četrto srečanje pri LOVSKI KOČI, ob cesti Moravče – 
Podstran na zanimivo popoldne.
Istega dne vabijo tudi na kratek in nezahteven pohod, 
ki se bo pričel ob 12. uri na relaciji od Lovske Koče do 
Mohorja in nazaj. 
Svojo prisotnost na srečanju obvezno javite na št. 
mobitela 031-634377 do 20. maja.

Vljudno vabljeni!

KD GRAJSKI OKTET
vas ob prehodu v tople poletne mesece vabi na
KONCERT DALMATINSKE GLASBE, 

ki bo v petek, 31. maja 2013, ob 20:30 uri 
v atriju gradu Tuštanj. 

Gostje prireditve bodo SLAVKO IVANČIČ s KLAPO 
SOLINAR in tamburaški orkester KUD VRHPOLJE. 
V primeru dežja bo koncert v kulturnem domu Moravče. 
Prodaja vstopnic (11 EUR) bo 1 uro pred začetkom 
koncerta. Rezervacija vstopnic na: grajski.oktet@
gmail.com  

Vljudno vabljeni!
(več na: www.grajskioktet.si)

Dramska skupina KUD Vrhpolje
vabi na premiero komedije 
“ZMEDA NAD ZMEDO”,
v soboto, 25. maja 2013, ob 20. 
uri v dvorano Kulturnega doma v 
Moravčah.

Vabljeni!

Občina Moravče obvešča, da bo zaradi rally-a Saturnus 
popolna zapora cest v nedeljo 12. maja 2013 med 09.00 
in 17.30 uro: Spodnje Prapreče – Imenje – Dole pri 
Krašcah – Moravče in Češnjice pri Moravčah – Zgornji 
Prekar – Ribče – Velika vas – Zagorica pri Dolskem – Zg. 
Javoršica – Žeje. 

PIHALNA GODBA MORAVČE
vabi vse ljubitelje glasbe na

POMLADNI KONCERT,
ki bo v petek, 10. 5. 2013 ob 20 uri 

v Kulturnem domu v Moravčah.
Gostje večera bodo

GRAJSKI OKTET in SKUPINA GAMSI.
Vstop prost!
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Novice iz Moravške doline 
April 2013, Letnik XIV, Številka 4.

Novice iz Moravške doline je informativno glasilo občine 
Moravče, ki je tudi izdajateljica. Izhaja predvidoma 
desetkrat letno in ga prejemajo vsa gospodinjstva v občini 
brezplačno. Sedež in naslov uredništva: Občina Moravče, 
Trg svobode 4, 1251 Moravče, tel 7232700. E-poštni 
naslov moravske.novice@moravce.si. Odgovorni 
urednik: Edo Veselko, namestnica odgovornega urednika: 
Vojka Rebolj. Uredniški odbor: Edo Veselko, Vojka Rebolj, 
Maja Hren, Marko Kladnik, Katja Ribič, Irena Ravnikar, Ajda 
Lalič, Eva Babnik. Novice iz Moravške doline so vpisane v 
razvid medijev pri Ministrstvu za kulturo RS pod zaporedno 
številko 374. Priprava za tisk: Studio L.A. Andrej Lombar s.p.. 
Tisk: Tiskarna Januš. Naklada 1550 izvodov.

Obvestila

Naslednja številka izide 31. maja 2013. 
Vaše prispevke pričakujemo do 16. maja.

Seznam uradnih ur institucij in 
organizacij v občini Moravče

KARITAS tretji ČET v mes: 17.45 - 18.45

RDEČI KRIŽ
Tel: 031/291-564

prvi PON v mes.: 17 - 19

ŽUPNJSKI URAD
Tel: 7231-055

PON in PET: 9 - 10; 16 - 18

OBČINA MORAVČE
Tel: 7247-140; 
Faks: 7231-035

PON: 8 - 10.30; 11 - 15
SRE: 8 - 12; 13 - 17
PET: 8 - 10:30; 11 - 13

BANKA
Tel: 7231-017

PON - PET: 8 - 12; 14.30 - 17

POŠTA
Tel: 7296-510

PON - PET: 8 - 10.30;  14.30 - 17
SOB: 9 - 11

POLICIJSKA 
PISARNA

PON: 16 - 18, PET: 8 - 10 
zad. NED v mes: 8 - 10

OŠ JURIJA VEGE
Tel: 7231-003, 
7231-210

PON - PET: 7 - 15
informacije tudi na:
www.osmoravce.si

VRTEC
Tel: 7231-227

PON - PET: 7 - 15

POŠ VRHPOLJE
Tel: 7231-233

PON - PET: 7 - 15

KNJIŽNICA
Tel: 7231-359

TOR, ČET: 14 - 18.30
SRE: 11 - 14, SOB: 9 - 12

DRUŠTVO
UPOKOJENCEV

TOR: 10 -12

GASILSKA ZVEZA 
MORAVČE
Tel: 7231-234

24-urna dežurna služba na tel 112

Zavod za gozdove, 
revir Moravče

TOR 7 – 11
Tel: 7231-040, 041/657-223

Info oddaja o 
občini na ATV

SRE 20.00
ČET 21.00

LEKARNA
Tel: 7232-780

PON: 12 - 19
TOR, SRE, PET: 7.30 - 14
ČET: 13- 19, prva SOB. v mes.: 8 - 12

ZDRAVSTVENI DOM
AMB. SPL. MED.
Tel: 7231-008

PON in ČET: 13 - 19, sprejem do 18
TOR, SRE in PET: 7 - 13

AMB. ZA OTROKE 
IN MLADINO
Tel: 7232-943

PON: 13 - 19
SRE: 7 - 10.30 amb. za bolne; 10.30 
- 13 posvet
PET: 7 - 8 amb; 8 - 11 sistem.; 
11 - 13 amb

Patronažna služba, 
tel 7232-944

PON – PET : 7 - 8

DIAG. LAB. PON: 13 - 18, TOR: 9 - 12
SRE, PET: 7 - 12

ZOBNA AMB.
Tel: 7231-150

PON, SRE: 7 - 14
TOR, ČET: 13 - 19
PET: 7 - 13.30

ZOBNA AMB ZA 
OTROKE
Tel: 7232-750

PON, SRE: 7 - 14
TOR, ČET: 13 - 19
PET: 7 - 13.30

Nekateri bralci se upravičeno pritožujete, da črno-
bele fotografije niso najboljše. Tistim, ki imate dostop 
do spletnih strani, predlagamo, da si na njih ogledate 
barvno različico.

Spoštovane bralke in bralci!
Končno je prišla. Pomlad. Večina nas je bila že nave-

ličana izjemno dolge zime in kidanja snega. Zima pa ni 
bila le dolga, ampak je povzročila tudi precej škode, ki je 
najbolj opazna na cestah in v občinskem proračunu, ki 
je moral nameniti obilo denarja, da smo se lahko vozili 
v službo, šolo in po drugih opravkih.

Uvedba omrežnin za vodo in kanalščino nas bo 
udarila po žepih, vendar drugače ne gre. Dolgoročno 
je treba poskrbeti za zanesljivo oskrbo s pitno vodo, 
ki je zagotovo ena od osnovnih dobrin brez katere ne 
moremo. Če parafrazimo znan rek: pomisli kaj lahko 
narediš za občino in ne le, kaj lahko občina stori za te. 
Misliti moramo na naše potomce in jim zapustiti dol-
goročne rešitve.

Kljub temu, da novi pridobitvi v občini, vrtec in ko-
tlovnica na biomaso stojita in delujeta, vzbujata še ve-
dno precej pozornosti. Pišemo o odmevni prestavitvi teh 
objektov, ki jo je podal župan na srečanju podeželskih 
občin v Medzevu na Slovaškem. K temu je bistveno pri-
pomogla simpatična brušura z lepimi posnetki in teh-
ničnimi ter finančnimi podatki. Oba objekta sta dobila 
tudi dve nagradi. Eno, strokovno na energetskih dnevih 
v Portorožu, drugo pa je prispeval časnik Finance na 
osnovi glasovanj občanov. Še več, objekta sta postala 
celo mednarodni učni primer. Kot po stari slovenski na-
vadi: najprej te morajo priznati na tujem, da te priznajo 
še doma.

Vsem bralcem želim prijetne in sončne praznike!
Odgovorni urednik
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Županova stran

Več denarja za oskrbo z 
vodo

Pogovor z županom Martinom Reboljem

www.moravce. si

G. župan, glavna tema zadnje seje občinskega sveta je 
bila zagotovo sprememba cen komunalnih storitev. Po-
ložnice bodo zagotovo višje. Kje je vzrok?

Naj  najprej omenim preskrbo s pitno vodo. Država je 
zamrznila cene in v Moravčah jih nismo spreminjali 
že od leta 2003. Poleg tega, da smo pokrivali izgube 
komunalnega podjetja, ki jih je imelo z upravljanjem 
moravškega vodovoda,  nismo mogli zagotavljati dovolj 
denarja za gradnjo in obnovo vodovodov. Dolžina vodo-
vodov je nekaj nad 83 km. Imamo tudi 46 objektov, kot so 
vodohrami, črpališča s črpanjem in prečrpavanjem z vso 
potrebno opremo, itd. 40% profilov cevi je neustreznih. 
Če želimo dolgoročno zagotoviti dovolj zdrave pitne vode 
tudi za naše potomce, moramo poskrbeti  za sredstva za 
investicije in obnovo. Tako kot pri sosednjih občinah smo 
se morali tudi mi odločiti za uvedbo omrežnine. Medtem 
ko gre vodarina, ki se bo malo znižala komunalnemu 
podjetju, pripada omrežnina občini in bo namenjena 
novim vlaganjem in obnovi.

Investicije zahtevajo veliko sredstev. Ali lahko računamo 
tudi kaj na EU in državo?   

Da. Skupaj z drugimi občinami bivših občin Kamnik 
in Domžale bomo sodelovali na natečaju za pridobitev 
sredstev za ta namen. Priprava dokumentov je v zaključni 
fazi in v kratkem bomo na portalu javnih naročil objavili 
razpis za izbiro izvajalca.

Moram pa posebej poudariti, da vseh načrtovanih pro-
jektov, torej vodovodov, nove POŠ na Vrhpoljah, novih 
cest,  itd. ne bo mogoče izpeljati brez uvedbe omrežnin. 
Brez teh se bomo morali kakšnemu, čeprav nujnemu, 
projektu odpovedati. Mislim, da si enostavno ne moremo 
dovoliti, da bi se nam, napr. sesul sistem preskrbe s pitno 
vodo. Treba je misliti tudi na generacije, ki prihajajo 
za nami.

Za kakšno vrednost gre in ali ni nenavadno, da bo razpis 
objavljen prej, preden bodo sredstva odobrena? 

Gre za projekt  vreden 1,8 milijona evrov. 80% je 

evropskih in državnih sredstev, drugo mora prispevati 
občina. Država pogojuje pridobitev odločbe o črpanju 
nepovratnih sredstev z veljavnim gradbenim dovoljenjem 
in izbranim izvajalcem. 

Kaj to pomeni?

To pomeni, da moramo vložiti precej sredstev za pri-
dobitev dokumentacije in izbiro izvajalca, čeprav ni 
zagotovila, da bomo  denar v resnici dobili. Razlog je v 
tem, da so v preteklosti nekatere občine konkurirale za 
taka sredstva, čeprav niso bile v celoti pripravljene in 
tako niso upravičile črpanja EU sredstev.

Kdaj bi lahko začeli z deli?

Računam, da bi izbor in pogodbo z izvajalcem lahko 
sklenili do konca junija, z deli pa pričeli še letos, takoj 
po pridobitvi ustrezne odločbe  s strani države. V pro-
gramu je ureditev novega črpališča MČ 1 v Moravčah ter 
vodovod Podbrdo – Grmače, torej vodo oskrba južnega 
pobočja občine. Naj omenim,da je bilo potrebno dobiti 

Spoštovane občanke in občani!

Ob 27. aprilu, dnevu odpora proti okupatorju in 1. 

maju, prazniku dela, vam iskreno čestitam ter vam 

želim prijetne praznične dni!

Martin Rebolj, župan
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Občina

Višje cene komunalnih storitev

23. redna seja OS

www.moravce. si

Po ugotovitvi sklepčnosti in potrditvi več zapisnikov 
in dnevnega reda so se svetniki lotili dela na svoji 23. 
redni seji. Najprej so potrdili mandat novemu članu OS 
iz Liste župana Martina Rebolja  Andreju Pustotniku iz 
Hrastnika, ki je tako nadomestil preminulega  svetnika 
Rajka Vavpetiča.
Poglavitna tema seje je bila zagotovo sprejem novih cen 
storitev obveznih gospodarskih javnih služb varstva oko-
lja. Temeljito obrazložitev je podal direktor JKP Prodnik 
d.o.o. Marko Fatur, svetniki pa so imeli še veliko pripomb 
in vprašanj. V imenu pristojnega odbora je podal tehtno 
utemeljitev tudi svetnik  Janez Učakar. Zakaj pravzaprav 
gre. Država je s svojo zakonodajo zamrznila cene in s 
tem onemogočila prilagajanje cen komunalnih storitev 
stroškom poslovanja. Cene vodarine in kanalščine  se 
v Moravčah niso spremenile od leta 2003 in ravnanja 
z odpadki od 2008. Izgube JKP Prodnik so pokrivale 
občine lastnice-ustanoviteljice iz svojih proračunov. 
Glavna hiba pa je bilo pomanjkanje sredstev za gradnjo 
in obnovo vodovodov in kanalizacije. Zato sta v novem 
ceniku uvedeni omrežnini za  oskrbo s pitno vodo, ki bo 
znašala dobrih 16 evrov na priključek in za odvajanje 

komunalne odpadne vode, ki bo slabih 10 evrov. Odvoz 
blata iz obstoječih greznic in malih komunalnih čistilnih 
naprav se bo obračunaval mesečno in ne več enkratno 
ob praznjenju. Omenjeni omrežnini se bosta uvajali 
postopoma 12 mesecev tako, da se bosta povečevali 
vsak mesec za 1/12 od junija 2013 naprej.
Potem, ko so potrdili cene socialno varstvenih storitev 
programa pomoč družini na domu, ki se niso spremenile, 
so svetniki poslušali poročilo predsednika nadzornega 
odbora o pregledu zaključnega računa proračuna obči-
ne. Nekateri opozicijski svetniki so menili, da je poročilo 
površno in premalo poglobljeno  glede na obširnost 
zaključnega računa. Toda že pri naslednji točki, zaključ-
ni račun proračuna občine, razen dveh bolj simbolnih 
vprašanj, ni bilo nobene razprave. To daje slutiti, da se 
svetniki niso posebej ukvarjali z obširnim poročilom.
Nekaj žolčne razprave je povzročilo še imenovanje nado-
mestnega člana nadzornega odbora, vendar je pozicija s 
preglasovanjem potrdila predlog komisije za mandatna 
vprašanja, volitve in imenovanja. Sejo so zaključili z nekaj 
rutinskimi odločitvami.

EV

vsa soglasja lastnikov zemljišč, vpis služnosti v zemljiško 
knjigo, itd. Skratka kar veliko dela.

Sicer pa druga dela povezana z vodo potekajo po progra-
mu. Maja bomo predali v uporabo  nov rezervoar v Sp. 
Javoršici  in začeli  z gradnjo vodovoda Gorčica.

V medijih je zaslediti kar nekaj informacij v zvezi s sub-
vencijami za energetsko sanacijo objektov. Se v občini 
posvečate tudi temu?

Seveda. Nedavno smo se prijavili na gospodarsko mini-
strstvo za sofinanciranje toplotnega ovoja za dva objekta, 
in sicer za OŠ Moravče in POŠ Vrhpolje. Pričakujemo 
ugoden odgovor že v maju, investicija pa naj bi potekala v 
letih 2014 in 2015. Ker pričakujemo še en podoben razpis 
za druge javne objekte, pripravljamo projekt za toplotno 
sanacijo kulturnega doma in njegovega prizidka.

Ko ste že omenili POŠ Vrhoplje. Kako potekajo aktivno-
sti?

Intenzivno delamo na pridobitvi idejnega načrta, ki ga 
potrebujemo za pričakovane razgovore na ministrstvu za 
šolstvo. Želimo uskladiti vse zahteve pri taki gradnji, da 
ne bi kasneje pri projektiranju prihajalo do nepotrebnih 
zapletov.

G. župan, ali drži, da se v občini ukvarjate s komasaci-
jami? 

Drži. Gre za zahteven postopek. Smo pa v fazi, ko imamo 
dokončno odločbo o komasacijskem območju, ki je pogoj 
za pripravo dokumentacije in vlogo za pridobitev EU 
nepovratnih sredstev v višini 80% stroškov. Preostanek  
gre v breme občine, medtem ko lastniki zemljišč ne trpijo 
nobenih stroškov.

Naj pri tem omenim še eno zadevo. Odločili smo se za 
izdelavo OPPN (občinski podrobni prostorski načrt) za 
območje M63(MO18), ki obsega območje med sedanjo 
KZ Cerklje-Moravče in podjetjem Nissan Krulc. Pripra-
vljenih je nekaj različic. Po seznanitvi lastnikov zemljišč 
jih bomo predstavili tudi širši javnosti. Radi bi zadovoljili 
potrebam in željam pri urejanju prostora v Moravčah.

Na kratko: predvideva se nova lokacija za KZ Cerklje-
Moravče, morebitna lokacija klavnice, ki bi zagotovo 
ustrezala živinorejcem naše občine in širše, nizki stano-
vanjski gradnji in mirni obrtni dejavnosti. Idej je precej 
in vse možnosti so še odprte. 

EV
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Občina

Francka Pačnik, dobitnica občinskega priznanja

Francka Pačnik je bila dolgoletna 
učiteljica na osnovni šoli Jurija Vege 
Moravče, natančneje na njeni podru-
žnični šoli Vrhpolje. Podružnico je vr-
sto let tudi vodila. Svoj študij je začela 
na Pedagoški gimnaziji v Ljubljani, ga 
nadaljevala na Pedagoški akademiji in 
ga končala na Pedagoški fakulteti kot 
profesor razrednega pouka. Najprej je 
bila šest let zaposlena v vrtcu v Lju-
bljani, potem pa se je v šolskem letu 
1979/80 zaposlila na podružnični šoli 
Vrhpolje, danes pa je, obogatena z 
izkušnjami mnogih generacij, privolila 
v intervju. 

Za začetek bi vas prosila za kratko 
predstavitev.
Rojena sem bila na Vrhpoljah. V zadnjem 
letniku gimnazije sem se poročila in šest 
let živela v Ljubljani, potem pa sem si 
ustvarila dom v domačem kraju skupaj 
z možem in tremi otroci. Sedaj imam že 
pet vnukov, najstarejša je stara 15 let, 
najmlajši pa 11 mesecev. V oktobru 2012 
pa sem se upokojila. 
Ste dobitnica občinskega priznanja 
za zavzeto delo na podružnični šoli. 
Kaj vam to pomeni?
Potrditev, da sem svoje delo opravljala 
dobro, resno, odgovorno in zavzeto. 
Vendar pa mi več kot priznanje pomenijo 
pristni stiki z vsemi učenci, ki jih sreču-
jem. Veseli me, da me otroci pozdravijo, 
ko grem mimo podružnične šole, vesela 
pa sem tudi pogovora z vsemi bivšimi 
učenci. 
Ste velika zagovornica podružnične 
šole. Zakaj? 
Podružnične šole imajo manjše število 
učencev in zato nudijo možnost, da se 
lahko bolj posvetiš posamezniku. Pred-
nost je tudi dobro sodelovanje s starši, s 
krajevno skupnostjo, z društvi in z matič-
no šolo. Majhni razredi otrokom omogo-
čajo, da vsak sodeluje v raznih oblikah 
javnega nastopanja, kar je pomembno 
pri njihovi vključitvi v družbo in krepi 
samozavest. Podružnica deluje kot velika 
družina. Tu se čuti tesna povezanost med 
učenci, učitelji, starši in krajani. Učitelji 
usmerjajo delo učencev in ga povezujejo 
z vsemi ostalimi zaposlenimi na šoli v 
celoto. Otroci so večinoma vključeni v 
vse dejavnosti, delo pa poteka tako kot 
na matični šoli. Napisala sem tudi razi-
skovalno seminarsko nalogo z naslovom 
»Primerjava uspeha učencev pri prehodu 

iz podružnične šole s kombiniranim 
poukom na centralno šolo« , v kate-
ri sem raziskovala učni uspeh otrok 
iz podružnice. Ugotovila sem, da na 
začetku uspeh malo pade, vendar pa 
se potem proti koncu šolanja pov-
sem izenači z učenci, ki so bili ves 
čas na matični šoli. Otroci so zaradi 
mešanih oddelkov vajeni samostoj-
nega tihega dela, zato se v prvih 
mesecih na govornem področju 
pozna zanemarljiv primankljaj. 
Se vam zdi poučevanje v do-
mačem okolju prednost ali 
slabost?
Vsi se dobro poznamo, povezujejo 
nas skupni spomini na mladost, 
na zgodbe in različne prigode. 
Tiste dobre in slabe. Včasih tudi 
pade kakšna kritična pripomba 
na račun učiteljev, pa saj nihče 
ni popoln. Tudi učitelji smo samo 
»ljudje«. Včasih sem razmišljala, da bi si 
mogla razširiti obzorja in poučevati še v 
drugih krajih, vendar so Vrhpolje ostale 
» ves moj svet« in danes sem vesela, da 
je tako. 
Kdaj se vam zdi, da se najbolj izobli-
kuje otroški karakter in kaj menite 
kakšna je bila vaša vloga pri vzga-
janju otrok?
Prva in najpomembnejša pri vzgoji 
otrok je seveda vloga družine, staršev. 
Tam si otroci pridobijo prve govorne in 
praktične izkušnje. Seveda se vzgoja z 
vstopom v šolo nadgrajuje. Otroke sem 
imela rada. Poskušala sem biti dosle-
dna, pravična. Tudi »huda« sem bila. 
Vendar sem jim vedno razložila zakaj. 
Šola mora biti vzgojna institucija, ne le 
izobraževalna. 
Kot dolgoletno učiteljico 1. razreda 
bi vas vprašala ali se vam zdi vrtec 
pomemben dejavnik pri vstopu v 
šolo.
Po mojem prepričanju naj bi zgodnja 
leta - tja do 3.leta starosti - otrok preživel 
doma, potem pa je seveda zelo pomemb-
no, da se otrok vključi v vrtec in se tako 
izoblikuje na socialnem in intelektu-
alnem področju. Žal pa je v današnjih 
časih to zelo težko, ker morajo babice 
in dedki hoditi v službo.
Katere lastnosti bi vas prepričale, če 
bi mogli zaposliti novo učiteljico?
Učiteljica bi morala imeti rada otroke 
in biti do njih naklonjena. Biti bi morala 

dosledna, strokovna, odgovorna, pravič-
na, stroga do prave meje, znati bi morala 
pridobiti zaupanje otrok, urejena, vesele 
narave. Ne bi se smela norčevati iz otrok, 
pač pa vsakemu prisluhniti. Vzgajati in 
poučevati bi morala s svojim zgledom 
in morala bi znati otroke tudi pohvaliti. 
Iskala bi osebo, ki bi bila pripravljena 
poleg plačanega dela opravljati tudi 
druge stvari, kot je pripravljanje otrok na 
različne nastope in sodelovati s krajem. 
Prireditve, ki jih pripravljajo so izven 
delovnega časa in primerno bi bilo, da 
bi bila prisotna. 
Kaj bi bilo po vašem mnenju v občini 
Moravče še izboljšati na področju 
šolstva? 
Tisto, kar sem si jaz vsa leta mojega dela 
na Vrhpoljah želela – NOVE ŠOLE, ki 
bo našim otrokom omogočila enake po-
goje za delo. Sedaj bo, vsaj po besedah 
našega g. župana in ostalih občinskih 
svetnikov. In pravijo, da bo kmalu. Že 
naslednje leto. 
Kateri pa so vaši hobiji? 
Dramski krožek v šoli, odrasla dramska 
skupina, tamburaški orkester, telovadba, 
priprava prireditev, ogled prireditev. 
Rada bi se vključila še v pevski zbor in 
folkloro, vendar pa imam premalo časa. 
Prvi dan v pokoju sem dobila tablico » 
Nimam časa, sem v penziji« in to zame 
še danes velja. Ohranjanje tradicije, 
šeg in običajev na Vrhpoljah ne gre 
brez Fani. 

Irena Ravnikar
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Občina

ODMEVNA PREDSTAVITEV MORAVČ
People meet people 

Letošnji gostitelj »majhnega« srečanja 
podeželskih občin je bilo mesto Med-
zev na jugovzhodu Slovaške. Majhno 
je bilo zato, ker so se ga  udeležile de-
legacije iz devetih držav EU, velikega 
pa se udeleži vseh 27 s po desetimi 
delegati in pomeni za organizatorja 
velik organizacijski in logističen zalo-
gaj. Splošni namen takih srečanj je 
zbliževanje ljudi. Gostje namreč preno-
čujejo pri domačinih, ki zato ne dobijo 
nobene kompenzacije in popularni 
termin je, da se srečujejo za isti mizo 
in tako navežejo tesnejše vezi. Občine, 
ki sodelujejo so deležne tudi subvencij 
združenja za stroške potovanj, tako da 
so morebitni stroški zanemarljivi.
Medzev ja majhna občina s približno 
4000 dušami in je kakih 35 km od-
daljena od Košic, ki so drugo največje 
slovaško mesto. Gre za kulturno in 
nacionalno bogato populacijo, saj se 
močno pozna geografska lega kraja, 
ki je zelo blizu madžarske in ukrajin-
ske meje. Zgodovinsko je bistveno 
povezano z izkoriščanjem premoga 
in železove rude, ki je v preteklosti 
pripeljala tudi močno nemško kolo-
nijo. »Karpatski Nemci«, ki so živeli 
izolirano od svoje matice, so zadržali 
posebno govorico in imeli velik vpliv 
na razvoj kraja. Na sploh prebivalci 
komunicirajo med seboj v različnih 
jezikih. Precejšen problem predstavlja 
močna romska manjšina (20-25%), ki 
se le stežka prilagaja navadam večin-
skega prebivalstva. 
Gospodarski in družbeni standard je 
precej nižji od našega. To velja tudi za 

urejenost kraja. Priznati pa je treba, da 
so Košice, kamor so gostitelji delegate 
popeljali na krajši ogled, izredno lepo 
urejene in spadajo med lepše urejena 
srednje evropska mesta.
Poglavitna tema srečanja je bila »Kako 
spodbuditi prebivalce k zmanjšanju 
vpliva na klimatske spremembe v po-
deželskih skupnostih EU?« Pozornost 
je bila torej namenjena zmanjšanju 
porabe energije. Gostitelj je popeljal 
udeležence na ogled njihove kotlov-
nice na lesne sekance, ki prispeva 
tretjino potrebne toplotne energije, 
medtem ko drugi dve omogoča plin.
Delavnice so potekale kar dva do-
poldneva in priznati je treba, da so 
sodelujoče občine tokrat pripravile 
res dobre predstavitve. Seveda je 

racionalna raba energije bistveno od-
visna od lokacije in naravnih danosti 
okolja. V občinah iz devetih držav ( 
Španija, Češka, Malta, Latvija, Franci-
ja, Luksemburg, Poljska, Nizozemska, 
Slovenija) so ukrepi za varčevanje 
z energijo različni toda usmerjeni v 
iste cilje. Brez lažne skromnosti lahko 
rečemo, da je predstavitev konkretnih 
ukrepov iz Moravč, požela veliko po-
zornosti. Župan Rebolj je moral kar 
nekaj podrobnosti razložiti kasneje še 
v neformalnih pogovorih. Dobrodošla 
je bila tudi všečna brošura, ki je, po-
leg fotografij, vsebovala še tehnične 
podrobnosti in finančno konstrukcijo 
za kotlovnico na lesno biomaso in 
pasivni vrtec.

EV

Župan Moravč, županja Medzeva, predsednik in sekretarka združenja

Dr. Valeria Flachbartova, županja Medzeva

Ga. županja, kako se župan in ob-
činski svetniki volijo pri vas?
Župani se volijo na neposrednih volitvah. 
Zmaga tisti, ki dobi največ glasov.
Ali to pomeni, če gre za več kandi-
datov, da mora dobiti najmanj 50% 
glasov sicer pa sledi drugi krog? 
Ne. Preprosto zmaga tisti, ki dobi največ 
glasov in minimalna kvota ni predpisa-
na. Sama opravljam to funkcijo že tretji 
mandat in še nikoli nisem prejela manj 
kot 80% glasov.
Kar pa zadeva občinski svet, pa je največ 

neodvisnih svetnikov, čeprav imamo za-
stopane tudi politične stranke.
Kateri so glavni prihodki in odhodki 
občinskega proračuna? 
Glavni prihodki prihajajo s strani države, 
ki nam vrača davke, ki jih občani plačuje-
jo iz naslova plač, nekaj pa je tudi izvirnih 
prihodkov, kot napr. davki na nepremič-
nine, takse na odpadke, prispevki iz EU, 
itd. Med odhodki sta glavni postavki šola 
in vrtec. Pomagamo tudi vrsti športnih 
in kulturnih dejavnosti. Za vzdrževanje 
prometne in komunalne infrastrukture je 
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Občina

denarja vedno premalo.
Večina držav v EU preživlja ekonom-
sko krizo. Kako jo doživljate vi in ali 
jo preživljate kaj lažje, glede na to 
da ste podeželska občina?
Res je kriza in dejstvo, da smo podeželska 
občina nam ne olajšuje težav. Stopnja 
brezposelnosti presega 20%. Velika 
socialna bomba so Romi. Kljub temu, 
da imamo poseben socialni program, 
ki ga financira ministrstvo za socialo in 
zahteva, da opravljajo dnevno 4 urna 
javna dela, se stanje ne izboljšuje. K temu 
precej prispeva visoka stopnja natalitete, 
ki nekajkrat presega stopnjo večinskega 
prebivalstva.
Poseben problem so tudi starejši, ki 
prebivajo v domovih za upokojence, ki 

so sicer privatni s koncesijo in zgrajeni s 
pomočjo evropskih sredstev. Pokojnine, ki 
se gibljejo med 300 in 350 evri ne zado-
ščajo za oskrbnine, ki znašajo 500 evrov 
in več. Tudi v tem primeru krije razliko 
ministrstvo za socialo.
Koliko pa znaša povprečna plača?
Mislim, da je uradni podatek za Slova-
ško okoli 800 evrov. Govorim o bruto 
znesku.
Organizacija takega srečanja, 
čeprav gre za »majhno« srečanje, 
zahteva veliko dela. Kako ste uspeli, 
saj gre za relativno malo lokalno 
skupnost?
Imate prav. Gre za zahteven projekt z 
veliko logističnimi problemi. Poskrbeti 
je potreba za prevoze z letališč ali drugih 

postaj. Potrebno je poskrbeti tudi za pre-
hrano. V veliko pomoč nam je bila šola. 
Imamo dober delovni tim. Ogromno so 
prispevali prebivalci, ki so brezplačno 
nudili prenočišča in zajtrke udeležencem. 
Bilo pa je nekoliko lažje, saj smo srečanje 
pripravili že drugič.
In na koncu, ali imate kakšno spo-
ročilo za naše občane?
Lepo jih pozdravljam in jim želim vse 
najboljše. Upam, da bodo uspešno reše-
vali vse probleme, ki se kažejo v lokalno 
skupnosti. Z veseljem bi obiskala vašo 
občino, saj sem bila prijetno presenečena 
z rešitvami, ki ste jih prikazali na naših 
delavnicah. 

EV

Dve nagradi za nov vrtec in kotlarno
Na Dnevih energetikov v Portorožu, 
ki jih organizira časnik Finance na 
temo učinkovite rabe naravnih virov, 
se vsako leto s predavanji zvrstiti 
več domačih in tujih strokovnjakov. 
Obenem so podeljene nagrade za 
najbolj energetsko učinkovit projekt 
v letu.
Župan Martin Rebolj je 16. aprila v 
Portorožu v sklopu konference Dne-
vi energetikov sprejel nagrado po 
izboru komisije časnika Finance za 
Energetsko učinkovit projekt na po-
dročju obnovljivih virov energije (OVE) 
in učinkovite rabe energije (URE) v 
stavbah 2013. 
Prijavljenih je bilo pet projektov, ko-

misija je nagrado prisodila našemu 
lesenemu pasivnemu montažnemu 
vrtcu in kotlarni na biomaso. Obe-
nem z nagrado naši občini so prejeli 
priznanja predstavniki podjetij, ki so 
sodelovali pri projektu: Zarja Ekoene-
rija Semič, Geoplan Kamnik in Rima 
Ljubljana. 
Tudi nagrada po izboru bralcev je šla 
v našo občino. Hvala vsem, ki so gla-
sovali. Sedaj, ko se je tudi strokovna 
komisija odločila za naš vrtec, smo 
skupaj še bolj zadovoljni.    

VR

Nagrada strokovne komisije

Nagrada bralcev časnika Finance

www.moravce. si
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Policija svetuje

Moravški vrtec v učnih gradivih 

V sklopu organiziranega izobraževa-
nja s strani švedske agencije za var-
stvo okolja in Regionalnega  centra za 
okolje za srednjo in vzhodno Evropo 
se je 17 udeležencev usposabljanja 
o okoljskem upravljanju pripeljalo 
v Moravče, da se na samem mestu 
spozna s primerom dobre prakse v 
Sloveniji, to je prvim pasivnim vrtcem. 
Udeleženci usposabljanja so bili pred-
stavniki ministrstev in raziskovalnih 
inštitutov iz V in JV Evrope.
Tudi gradbeni inštitut ZRMK Ljubljana 
je v sklopu sodelovanja na evropskih 
projektih za primer dobre prakse v 
Sloveniji izbral prav nov moravški 
vrtec in ga uvrstil v katalog učnega 
gradiva o energijsko učinkoviti gradnji 
za javni sektor.

VR

POLICIJA SVETUJE

RED JE VEDNO PAS PRIPET!
V enotedenskem nadzoru policisti ugotovili kar 2.641 primerov neuporabe 
varnostnega pasu.

Med 11. in 17. marcem je potekala preventiv-
na akcija za večjo uporabo varnostnih pasov 
v osebnih ter tovornih vozilih in avtobusih. V 
preventivni akciji so sodelovali tudi policisti, 
ki so med poostrenim nadzorom ugotovili 
2.621 kršitev. 
 Od 2.621 kršitev je bilo 82 povezanih z ne-
pravilno uporabo zadrževalnih sistemov pri 
otrocih. Za 549 ugotovljenih kršitev pa so 
policisti izrekli le opozorilo. 
Policisti so v tem tednu izvajali nadzor nad upo-
rabo varnostnega pasu na območju celotne 
Slovenije, ukrepi pa so bili krajevno in časovno 
prilagojeni problematiki na posameznih obmo-
čjih. Namen nadzora je bil vplivati na vedenje 
in zavedanje voznikov in sopotnikov, da se z 
uporabo varnostnega pasu zmanjšuje teža po-
sledic v prometnih nesrečah. Pravilna upora-
ba varnostnega pasu lahko namreč zmanjša 
število mrtvih in hudo telesno poškodovanih 
v prometnih nesrečah. Izjemno pomembno 
je, da varnostne pasove uporabljajo tudi po-
tniki na zadnjih sedežih ter vozniki avtobusov 
in tovornih ter kombiniranih vozil. 

Ali ste vedeli? 
Odrasel • 
človek lahko 
z močjo rok 
in nog zadrži 
težo telesa 
ob trku le 
do hitrosti 7 
km/h. 
Pri trku vo-• 
zila, ki vozi s 
hitrostjo 50 
km/h, deluje 
na naše telo 
enaka sila, 
kot če bi padli 
10 m globo-
ko. Pri večjih 
hitrostih pa ta 
sila skokovito 
narašča. 
Strokovnjaki so ugotovili, da bi bilo med vozniki in potniki v • 
avtomobilih 40 % manj žrtev, če bi vsi uporabljali varnostne 
pasove.
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Društva

14. občni zbor Združenja ekoloških kmetov Zdravo življenje

 Letos tudi humanitarno obarvan

V Združenje ekoloških kmetov Zdravo 
življenje Lukovica so vključeni ekolo-
ški kmetje iz šestnajstih občin širšega 
območja osrednje Slovenije, zato je 
občni zbor organiziran vsako leto na 
drugi lokaciji. Letos je bilo po dolgih 
letih ponovno na Moravškem, kjer so 
se v sredo, 20. marca v gostišču Peter-
ka zbrali številni člani združenja.
Predsednik Janez Ocepek je podal 
poročilo o delu za preteklo leto, ki je 
bilo ponovno zelo obširno in pestro. 
To dokazujejo številna sodelovanja 

na raznih prireditvah, sejmih lokal-
nega značaja pa tudi večjih, kot je 
Narava in zdravje. Organizirana so 
bila razna izobraževanja, seminarji 
in dve strokovni ekskurziji (Čadrg in 
Gornja Avstrija). Nabavljene so bile 
še dodatne stojnice in predpasniki 
za prepoznavnost združenja. Vodstvo 
je skrbelo za obveščenost članov, za 
promocijo, javljali so se na številne 
razpise, da bi pridobili čim več sred-
stev za načrtovane projekte. Uspešno 
že deluje skupina proizvajalcev.

Zelo je bil kritičen do Zveze združenj 
ekoloških kmetov Slovenije, kamor 
je potrebno odvesti precejšen del 
članarine, a je uspešno sodelovanje 
z njimi nemogoče zaradi njihove 
neresnosti. 
Podobne aktivnosti bodo potekale 
tudi v letošnjem letu. Nadaljevali bodo 
odprte projekte in pričeli z novimi. Zbi-
rajo predloge za ekskurzije. Poskušali 
bodo povečati sodelovanje  s šolami 
in fakultetami (tradicionalni slovenski 
zajtrk), intenzivno delali na področju 
partnerskega kmetovanja … Pozval je 
člane, naj se v večji meri poslužujejo 
septembrskega dneva odprtih vrat in 
pohvalil Marijo Gales iz Krašnje, ki to 
počne že vsa leta. Predstavil je tudi 
ponudbo podjetja BTC, ki v nakupo-
valnem centru Qlandia v Kamniku 
ponuja ekološkim kmetijam prodajo 
svojih pridelkov in izdelkov, kar bi bilo 
pametno izkoristiti, le organizirati se 
je treba. 
Za delavnost ter vzorno in natančno 
vodenje je bilo vodstvo in celoten 
upravni odbor pohvaljen s strani 
nadzornega odbora, ki njihovo delo 
budno spremlja.
Od številnih povabljenih županov in 

Zakorakajmo v pomlad

Odzvali smo se povabilu in se s Srcem 
Slovenije sprehodili po prestolnici. V 
letošnjem letu se je Srce Slovenije s 
svojo prepoznavno ponudbo začelo  
pojavljati tudi v našem glavnem me-
stu. Ponudniki območja so se pred-
stavili na treh lokacijah in na eni od 
njih smo bili prisotni tudi rokodelci. 
V pasaži Maximarketa smo predstavili 
izdelke naše izdelke. Celoten dogodek 
se je odvijal v znamenju bogate veli-
konočne ponudbe: od velikonočnega 
peciva, košar, zdravilnih zelišč, tinktur 
in kompotov, unikatnih prtov ter osta-
lih rokodelskih izdelkov. Dogajanje so 
popestrili glasbeni izvajalci, katerim 
so se z veseljem pridružili mimoidoči, 
oblečeni v narodne noše pa so zaple-
sali ljudske plese. 
Velikonočni čas prinese rokodelcem 
veliko možnosti za ustvarjanje in po-

izkušanje novih tehnik. Rokodelke so 
izdelale čudovite velikonočne prte, 
pirhe najrazličnejših vrst z raznimi 
dodatki, krasne prtičke s katerimi po-
prestrimo praznično vzdušje v hišah, 
pa je moralo dišati tudi po poticah z 
različnimi nadevi in ostalih prazničnih 

dobrotah. Naša članica Sara je naredi-
la prav čudovite jagenčke, ki so že na 
sliki izgledali kot prava pravcata mala 
in zelo, zelo okusna poslastica. 

Eva BABNIK

Foto: CRL
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Društva

Redni občni zbor PGD Moravče

V soboto 16.2 je potekal občini zbor 
prostovoljnega gasilskega društva 
Moravče. Ker je bil tokrat občni zbor 
volilni, se ga je udeležilo veliko število 
članov in članic gasilskega društva. 
Občni zbor se je kot običajno začel 
s poročili posameznih organov dru-
štva, nadaljeval pa planom dela ter 
razpravo na poročila. Podelila so se 
tudi priznanja za dolgoletno delo, 
priznanja tekmovalnim enotam ter 
čini z izobraževanj. Sledile so volitve. 
Starega predsednika Ivota Peterka je 
zamenjala Simona Prosenc. 
PGD Moravče je dobro in precej aktiv-
no društvo, čeprav so stvari, ki se jih da 

še izboljšati. Ciljev in mladih moči pa je 
v društvu dovolj, da so prav vse želje, ki 

jih v društvu imamo, uresničljive.  
EP

Tradicionalni Pohod želja na Pivkelj turn
V nedeljo, 24.3.2013, je potekal 
že 9. tradicionalni Pohod želja na 
Pivkelj turn. Prireditev in pohod sta 
se odvijala v počastitev občinskega 
praznika in tudi krajevnega praznika 
vasi Dešen, saj je bil prvič omenjen v 
pisnih virih 19. marca 1425. Pohod 
ni brez razloga poimenovan Pohod 
želja.  »Želje so tiste, ki nas v življenju 
vodijo dlje, želje so tiste, zaradi katerih 
si upamo sanjati. Želje so tiste stvari v 
naših življenjih, ki nas vodijo k višjim 
ciljem.« Te besede so odmevale na 
vrhu, ko je zbrane nagovorila predse-
dinca Društva krajanov Dešen Irena 
Rotar. Na tem prostoru ima vsakdo 
priložnost svoje misli, ki jih je prinesel 
s seboj spremeniti v želje in pozvoniti 
z zvonom želja, saj se Pivkelj turn nudi 
prostor za sproščanje, premišljevanje 
in ohranjanje kondicije v vseh letnih 
časih. Letos smo na najvišjem vrhu 
Moravške doline obeležili še 120 – 
letnico delovanja Planinske zveze 
Slovenije. Zato je bilo nekaj besed 
članov društva namenjenih prav 

Planinski zvezi. Zbrane je nagovoril 
tudi predsednik Krajevne skupnosti 
Dešen Branko Ustar. Kljub slabemu 
vremenu se je kar precej  neustrašnih 

pohodnikov  ta dan namenilo obiskati 
Pivkelj.  Za zaključek se je vroč čaj na 
planinskem domu prav prilegel. 

Eva BABNIK, foto Sead Ćurak

drugih gostov sta se odzvala samo 
dva. Tomaž Močnik iz Kmetijskega 
zavoda Ljubljana, sicer tudi član zdru-
ženja, je izpostavil problem pomanjka-
nja ponudbe določenih artiklov in se 
zahvalil Janezu Ocepku za 14-letno 
delo v združenju v povezavi z Kmetij-
skim zavodom, kjer je služboval, a se 
letos zasluženo upokojil. 

Podžupan občine Lukovica, Bojan 
Andrejka pa je zagotovil podporo 
občine Lukovica tudi za naprej. Prav 
občina Lukovica je največja finančna 
podpornica ekološkim kmetom, za 
njo je Zagorje, vse ostale pa so daleč 
zadaj.
Po uradnem delu so se zbirali pro-
stovoljni prispevki za člana Silvestra 

Grilja iz Velike vasi, ki mu je v februarju 
požar uničil gospodarsko poslopje 
s številnimi stroji. Nato pa je sledila 
pogostitev in prijeten družaben klepet 
ter izmenjava izkušenj. 

FRANCKA TOMAN
foto: Jože Ocepek
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Društva

Zveza organizatorjev tekmovanj gasilskih dvojic

V soboto 23.03.2013 se je ob 17:00 
uri, v dvorani gasilskega doma v Brito-
fu odvijala ustanovna skupščina zveze 
organizatorjev tekmovanj gasilskih 
dvojic. Na ustanovni skupščini smo 
bili prisotni kot ustanovni člani gasil-
ci iz PGD Moravče in sicer Simona 
Prosenc, Sebastjan Zajc in Teodor 
Bratun. K združenju organizatorjev 
tekmovanj gasilskih dvojic poleg 
PGD Moravče pristopa še 8 društev. 
Na podlagi statuta pa ima vsak član 
(društvo) po dva pooblaščena pred-
stavnika na skupščini, ki sva iz PGD 
Moravče Sebastjan Zajc in Teodor 
Bratun. V  nagovoru je predsednik 
iniciativnega odbora Rudi Gomboc 
poudaril bistveni namen ustanavljanja 
združenja: da se to atraktivno gasilsko 

tekmovanje imenovano FIRE COM-
BAT uspešno razvija po Sloveniji. Na 
skupščini je bila naloga članov tudi, 
da izvolimo organe skupščine. Svoja 
mesta smo zasedli tudi člani PGD 
Moravče, saj je Sebastjan Zajc član 
upravnega odbora, Teodor Bratun 
pa sem zasedel mesto predsednika 
delovnega predsedstva, prav tako 
pa sem vključen v častno razsodišče 
združenja. Sledile so razprave o fi-
nančnem planu združenja in načrtu 
dela združenja za leto 2013. 
Z ustanovitvijo zveze organizator-
jev tekmovanj gasilskih dvojic smo 
naredili prvi in zgodovinski korak 
za tovrstna tekmovanja, s katerim 
smo si odprli pot do finančnega 
sponzorstva, poškodbeno odškodnin-

skega zavarovanja tekmovalcev ter 
organizatorjev, ustanovitve delovnih 
skupin kot so sodniki, tehnični odbor 
za pregled tekmovalnih poligonov, 
sprejetje novih dokončnih pravil in 
kot najpomembnejše: nabava  skupne 
opreme za tekmovanja med  drugim 
tudi montažni stolp.
S tem tekmovanjem se vzdržuje tako 
psihična kot fizična forma gasilskih 
napadalnih dvojic, s čimer smo gasilci 
še bolj učinkoviti, prav tako pa veča-
mo prepoznavnost PGD Moravče ter 
Občine Moravče.
Z gasilskim pozdravom,

NA POMOČ!

Teodor Bratun

Člani Društva upokojencev Moravče v Šavrinskih vaseh

Ali ste že slišali za Šavrinke? Konec 19. 
stoletja so dekleta po končani osnovni 
šoli pa vse do poroke ali še dalj, nosile 
v Trst prodajat kmečke izdelke. Te iz-
delke so najprej zbirale po Šavrinskih 
vaseh in največkrat so bila to jajca. 
Tako so preživljale družine.
Tokrat so se v Društvu upokojencev 
Moravče odločili za Agencijo Au-
tentica iz Kopra, ki jih je popeljala v 
Slovensko Istro. Čudovite starodavne 
istrske vasice so navdušile s svojo 
drugačnostjo, skoraj kot, da se je pri 
njih čas ustavil. Strokovno vodenje jim 
je približalo stare skrivnosti teh krajev. 
Spoznali so prijaznost domačinov in 
pristne okuse refoška, malvazije, oljč-
nega olja, istrskega kosila in odnesli 
domov tudi nekaj divjih špargljev, pa 
verjemite, veliko nepozabnih vtisov.

VR
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Kultura

53. območno srečanje odraslih pevskih zborov

Kriza tu, kriza tam vsepovsod sama 
kriza, a vendar se na področju kultur-
nih  dejavnosti v mnogih krajih zaradi 
zagnanosti in močne volje posame-
znikov kriza ne pozna na kulturnem 
področju. Med vsemi kulturnimi 
dejavnostmi je  zborovska dejavnost 
prav gotovo najbolj v porastu. Številni 
pevski  se udejstvujejo na prireditvah  
doma in drugod. Eno takih je območ-
no srečanje pevskih zborov, ki ga pri-
pravlja Javni sklad republike Slovenije 
za  kulturne dejavnosti.   Območna 
izpostava JSKD je tokrat pripravila, 
zaradi velikega števila prijavljenih  
zborov, kar dvodnevno srečanje. Prvo 
je bilo v petek 22. marca v KD Janko 
Kersnik v Lukovici, drugo pa v soboto 
23. marca v KD Groblje. Poleg  zborov 
z  že dolgoletno tradicijo, so se tokrat 
na reviji v Grobljah predstavili tudi novi 
zbori in vokalne skupine. Tako smo 
lahko prisluhnili MPZ Slamnik Ihan, 
ŽPZ Stane Habe Društva upokojencev 
iz Domžal, Peškemu oktetu, Ljudskim 
pevkam KD Domžale, Vokalni skupini 
DEA, moškemu delu Komornega zbo-
ra Limbar Narciseki iz Moravč, MPZ 

Janko Kersnik iz Lukovice ženskemu 
nonetu Vigred, dekliškemu PZ  Moj 
Spev iz Grobelj in Komornemu zboru 
Limbar ter zboru NIMFE. Na koncertu 
v Grobljah smo lahko prisluhnili kat 
trem zborom iz Moravške doline in 
sicer “Peškemu oktetu” pod mentor-
stvom Petra Pirnata, moškemu delu 
komornega zbora Limbar “Narciseki” 
zborovodja Tomaž Pirnat, ki vodi tudi  
Komorni zbor “Limbar.  Želja vseh je 

prav gotovo, da bi takšne prireditve in 
predstavitve zborov v dvorano privabi-
le večje število obiskovalcev in poslu-
šalcev, saj si to nastopajoči  za vloženi 
trud  zaslužijo. Smo pa izvedeli, da se 
komorni zbor “Limbar” v septembru 
odpravlja v Makedonijo na gostova-
nje k našim rojakom in verjetno bo 
dobrodošla kakšna pomoč. 

djd

Območno srečanje mladinskih pevskih zborov v Moravčah

V četrtek, 11. aprila se je odvilo ob-
močno srečanje mladinskih pevskih 
zborov v Kulturnem domu Moravče v 
organizaciji Javnega sklada RS za kul-
turne dejavnosti območna izpostava 
Domžale, strokovno svetovanje Karel 
Leskovec, povezovalka programa 
Marta Starbek Potočan in koordinator 
izpostave Pavel Pevec. 
Nastopilo je pet zborov iz osnovnih 
šol: Roje, Rodica, Preserje, Domžale 
in Moravče. Nežni glasovi osnovnošol-
cev so pod izkušenimi taktirkami svo-
jih vodij dali vse od sebe. Spodbuda 
je bila toliko večja, ker je bilo srečanje 
tekmovalnega značaja. Rezultati še 
niso znani, vendar bo imela komisija 
težko delo, saj je bil vsak od zborov 
zmagovalec na svoj način zaradi 
raznovrstnosti programa in, kakor je 
bilo opaziti, tudi resnega dela. Lahko 
pa že sedaj rečemo, da so se Morav-
čani, Muc – art pod vodstvom Mojce 
Malovrh, dobro odrezali. 
Drži, da ima moravška občina tudi 

med mladimi glasbeniki številne 
talente.

VR

Foto: MUC ART
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Dobrodelni koncert Harmonk’n’Rolla za družino Grilj
Boštjan Kamenik, povezovalec prireditve: »Niste sami, mi smo z vami.«

Pretresljiva zgodba reševanja imetja 
družine Grilj iz Velike vasi pred ognje-
nimi zublji, kakor jo je doživljala sama 
družina, domači in gasilci iz sosednjih 
društev, se nikoli ne pozabi. Hleva in 
gospodarskih strojev se ni dalo rešiti. 
Velika sreča v nesreči in seveda dobro 
opravljeno delo gasilcev pa je, da so 
v popolnosti obvarovali domačo hišo 
in bližnja sosednja poslopja. Po dolgi 
zimi, se te dni pričenja najprej z ru-
šenjem pogorišča. Mladi Travnarjevi 
imajo volje dovolj in ob pomoči, ki 
prihaja od sosedov, občine in drugih 
dobrih ljudi, bo kmetija dobila nov 
hlev in nesporno nov zagon.

Prav sigurno je v ta namen dobrodošel 
tudi zbrani denar na dobrodelnem 
koncertu, ki ga je pripravil ansambel  
Harmonk’n’Roll na odru Kulturnega 
doma v Moravčah. Najbolj žurersko 
skupino, kot se sami predstavijo, 
tvorijo instrumentalisti in pevci: vodja 
Boštjan Kokalj, Matej Brodarič, David 
Smolnikar, Jernej Žunič in Mario 
Kaps. Na njihovo povabilo so na tem 
koncertu nastopili še ansambli: Novi 
spomini, Veseli svatje, Viharnik, Kon-
trabant, Joc bend in Mladi gamsi. 
Uspeli so zbrati tudi sponzorje. Tako 
je bilo v nedeljskem popoldnevu 14. 
aprila v Kulturnem domu dobre glas-

be na pretek in veselega vzdušja ni 
primanjkovalo, tudi zaradi humornih 
vložkov povezovalca Sebastjana Ka-
menika. 
Zagotovo je lep koncert grel srca 
nastopajočih, obiskovalcev in vseh 
sponzorjev v zavedanju, da so naredili 
nekaj dobrega. Mladi gospodar Grilj 
je bil vidno ganjen, ko je pozdravil ob-
činstvo in se zahvalil vsem, ki družini 
stojijo ob strani.
Harmonk’n’Roll je svojo zamisel vzor-
no izpeljal. Dobra gesta pa ni ostala 
neopažena, saj je solidarnost napol-
nila dvorano.

VR

Mini turneja predstave Pridi gola na večerjo

Člani dramske skupine KŠD Peče smo 
se v tej sezoni odločili delo malce 
drugače načrtovati. Ponavadi smo 
namreč spomladi pričeli s pripravlja-
njem nove predstave, letos pa smo se 
odločili ta proces prestaviti na jesen in 
spomladi ponavljati lanskoletno uspe-
šnico, komedijo Pridi gola na večerjo. 
Na našo veliko žalost sta našo ekipo 
zaradi drugih obveznosti po tehtni 
presoji zapustila David Primožič in 
Anja Jesenšek, ki pa sta vseeno po-
magala pri ponovitvah. Namesto njiju 

sta se ustaljeni ekipi, ki jo sestavljamo 
Katjuša Lavrinc, Ajda Lalić, Primož 
Urankar in Tomo Kos, pridružila izku-
šen peški igralec Boštjan Mal in Ale-
ksandra Petrovič, ki je tudi že stala na 
odrskih deskah.  V veliko pomoč sta 
nama bili že utečeni šepetalki: Katari-
na Stenko in Pavla Lavrinc. Z osveže-
no ekipo in polni novega elana smo 
odigrali kar štiri ponovitve. Najprej 
smo za najzvestejše peško občinstvo 
v domači dvorani v petek, 5.4. 2013 
priredili nekakšno javno generalko, 

ki je bila polna smeha, tako v dvorani 
kot občasno tudi na odru. V nedeljo, 
7.4. smo gostovali v Domu kulture v 
Radečah, 14.4. v dvorani na Vačah in 
19.4. v Čemšeniku. S tem smo sedaj 
končno potegnili črto pod to, sicer 
zabavno in uspešno predstavo,  in že 
komaj čakamo na novo. Hvala vsem, 
ki ste si predstavo ogledali in s tem 
podprli naš trud.

AL
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S šolo za šolo

Skupina Žabice

Mesec marec je bil za skupino ŽABICE 
zelo zanimiv mesec. 
Že prvega marca smo se preselili v 
novi zgornji vrtec. Spoznali smo nove 
prostore, ki so zelo svetli, polni na-
ravne svetlobe in pozitivne energije. 
V njih se počutimo zelo dobro. Naša 
igralnica je zbirna in oddajna soba, kar 
nam daje veliko možnosti za druženja 
z otroci ostalih skupin. Družimo se 
torej z vsemi otroci, ki so tako kot mi, 
postali mali prebivalci novega vrtca. 
Cel mesec smo veselo sodelovali pri 
pripravah na otovoritev vrtca. Skupaj 
z vsemi otroci in našimi vzgojiteljicami 
smo se zelo veselili dneva, ko bomo 
vrtec lahko pokazali vsem obiskoval-
cem našega velikega dogodka. Med 
njimi je bil tudi predsednik Republike 
Slovenije, gospod Borut Pahor, na 
kar smo bili še posebej ponosni. Prav 
tako nas je obiskalo še veliko drugih 
povabljenih gostov, ki so z velikim 
zanimanjem spremljali prireditev in 
si vrtec tudi ogledali. Dobrodošlico 
sta vsem prisotnim izrekla tudi župan, 
gospod Martin Rebolj in naša ravna-
teljica ga. Nuša Pohlin Schwarzbartl 
ter se veselila z nami. 
V marcu prav tako ni manjkalo dru-
ženja z vrstniki. Že naslednji dan po 

otvoritvi vrtca smo imeli obisk šolarjev 
in učiteljev podružnične šole Vrhpolje 
in šolarjev prvega razreda naše šole. 
Druženje je bilo zelo prijetno.
Tudi na materinski dan nismo pozabili. 
Za naše mamice smo izdelali čestitke 
ter cvetlične lončke in vanje posadili 
čebulice. Čestitko in darilo smo odne-
sli domov in razveselili mamice. 
Kot vsako leto pa so se v naši skupini 

tudi letos barvale velikonočne pisani-
ce. Tako smo poskrbeli za malo pred-
prazničnega vzdušja in poleg slikanja 
pisanic izdelali tudi košarice. 
Česa pa pri nas ta mesec sploh ni 
manjkalo? Veliko igre, smeha, petja, 
plesa, še posebej pa zabav ob prazno-
vanju rojstnih dni. Skratka, imamo se 
res super!

Ogled predstave Sapramiška v Lutkovnem gledališču

V sredo 3.4.2013 smo se otroci 
iz skupine »Čebelice« odpravili 
v Ljubljano na ogled lutkovne 
predstave Sapramiška. Prvo 
veselje, katerega so bili otroci 
deležni je bila gotovo vožnja 
z avtobusom. To je bil za nas 
namreč prvi tovrsten doživljaj. 
Po prihodu v Ljubljano smo se 
sprehodili do Lutkovnega gle-
dališča. Igralci so nas z lutkami 
popeljali v čudoviti svet Sapra-
miške, katera je vsa nesrečna 
izgubila zob in se pogumna 
odpravila k zobozdravniku. Za 
konec pa nas je naučila še pe-
smico, katera je odmevala vso 
pot nazaj v vrtec. In še danes 
se po vrtcu sliši tista znana me-
lodija: Moji beli zobki, moji beli 
zobki kakor sneg se svetijo…

Janja ARH
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S šolo za šolo

Skupaj zmoremo več

Mesec marec je bil vremensko precej 
muhast mesec, a smo se imeli, kljub 
temu, zelo lepo. Veliko časa smo na-
menili druženju ob igri, ter pripravam 
na praznovanje različnih dogodkov.  
Največ pozornosti, smo namenili 
slavnostni otvoritvi zgornjega dela 
vrtca. Vsak tako pomemben dogo-
dek, zahteva dobro pripravo. Stro-
kovnim delavcem vrtca, je skupaj z 
vrtčevskimi otroki,  uspelo pripraviti 
zelo zanimiv kulturni program, in ta 
»veseli dan«, podeliti z obiskovalci. S 
svojim prihodom, nas je počastil kar 
predsednik republike, g. Borut Pahor, 
ki je bil na prireditvi tudi slavnostni 
govornik. Na samem dogodku, je bila 
obiskovalcem na ogled postavljena 
razstava likovnih del vrtčevskih otrok, 
kateri so se pred tem udeležili likovne 
delavnice – slikanja na platno. De-
lavnice se je udeležilo le določeno 
število otrok, med katerimi sta bila 
tudi dva naša člana skupine, deklica 
Lina in deček Nik. Ob umetniškem 
ustvarjanju je bilo zelo lepo, na plan 

pa je pokukala tudi otroška domišlji-
ja, zaradi česar so njihova dela tako 
posebna.
Naj vam muhasto aprilsko vreme ne 
kvari razpoloženja.

Želimo vam prijetno pomlad! 

Otroci iz skupine »Muce«, 
s Suzano in Barbaro.

Suzana Trivič

OŠ ROJE pridobila znak “ŠOLSKI EKOVRT”

Inštitut za trajnostni razvoj je skupaj 
z ministrom za kmetijstvo in okolje, g. 
Francem Bogovičem in ambasadorko 
programa ga. Manco Košir, 7. marca 
prvič javno podelil ZNAK »ŠOLSKI 
EKOVRT«. Med 22 prizadevnimi člani 

mreže šolskih ekovrtov je bila tudi  OŠ 
Roje, ki se že vrsto let ponaša z lepo 
urejenim sadnim, cvetličnim in zele-
njavnim vrtom. Znak so pridobili na 
podlagi izpolnjevanja osnovnih meril 
za šolske ekovrtove, ki so jih na ITR 

pripravi l i  v 
lanskem letu. 
S pridobitvijo 
znaka so se  
obvezali, da 
bodo nada-
ljevali z upo-
š t e v a n j e m 
temeljnih na-
čel ekovrtnar-
jenja na šoli, 
med katerimi 
so ustrezno 
kompostiranje organskih odpadkov, 
kolobarjenje, uporaba ekoloških ali 
vsaj kemično netretiranih semen, upo-
raba organskih gnojil idr., in seveda 
brez pesticidov in mineralnih gnojil. 
V teh dneh učenci pod mentorstvom 
učiteljev že pridno sejejo semena 
vrtnin v lončke in se veselijo vsake 
spremembe, ki za tem sledi. Trenutno 
pa se že pripravljajo na pomladanski 
tehniški dan, ko bodo urejali okolico 
šole, prekopali vrt in z vrtninami ure-
dili prve gredice.

Marta Krt
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Luka z zmago končal zimsko sezono 2012/13
Za najmlajšimi slovenskimi tenisači 
je konec dolge zimske sezone. Tek-
movalec TK Domžale 9-letni Luka 
Firm je sezono začel z nastopanjem 
v kategoriji TENIS 10 in jo odprl z 
dvema zaporednima uvrstitvama v 
četrtfinale, kjer je obakrat klonil proti 
leto dni starejšemu Emeršič Galu iz 
Maribora.
Na začetku novega leta je sledil tež-
ko pričakovani turnir v organizaciji 
domačega teniškega kluba. Luka je 
pred domačim občinstvom prikazal 

odlično igro. Med drugimi je v polfina-
lu premagal, do takrat v celotni sezoni 
nepremaganega JL, Šuntarja iz Kranja 
z rezultatom 6:2. V finalu je po tesnem 
obračunu izgubil s tekmecem iz Celja 
z rezultatom 7:5 in osvojil končno 
drugo mesto.
V februarju in začetku marca sta 
sledili še dve ponovni uvrstitvi v če-
trtfinale, kjer je obakrat klonil s 6:4 s 
kasnejšima zmagovalcema.
Konstantnost rezultatov in napredek v 
igri so nakazovali, da je končna zma-

ga le še vprašanje časa. Na zadnjem 
zimskem turnirju sezone v Ljubljani 
pa je Luka kot najmlajši tekmovalec 
zanesljivo premagal vse tekmece 
in osvojil svoj prvi turnir v kategoriji 
TENIS 10.
Za vse lepe rezultate gre zahvala 
trenerju Igorju Ogrincu, šoli za razu-
mevanje ter starim staršem za vso 
logistično podporo. 
Bravo Luka!

M. Štefan

Spomladanski del nogometne sezone v polnem zagonu
Drugi del letošnjega nogome-
tnega prvenstva se je po nekaj 
preložitvah zaradi vremenskih 
razmer končno pričel. Nekaj 
naših selekcij je že odigralo prva 
srečanja spomladanskega dela 
sezone 12/13.
Mlajši dečki do 12 let so gosto-
vali v Šmarjeških toplicah in si 
tam priigrali nove točke. Eno 
srečanje so dobili z rezultatom 
2:6, drugo odigrali z neodloče-
nim izidom 2:2. 
Ekipa starejših dečkov do 14 let 
je na domačem igrišču gostila 
ekipo Komende in si z neodlo-
čenim rezultatom 2:2 prav tako 

priigrala novo točko. 
Članska ekipa se je v Kisovcu pomerila z tam-
kajšnjim moštvom Svoboda Kisovec in tekmo 
končala z remijem. 
Veteranska ekipa pa je spomladanski del sezo-
ne pričela v Moravčah z zmago nad moštvom 
Ihana.
V našem klubu smo ustanovili novo selekcijo 
deklet od 12 do 16 let in zanimanje ter obisk 
prvih treningov je presenetljiv. Pod taktirko 
trenerke Ane Kovač so prve treninge opravile 
v telovadnici naše osnovne šole, sedaj pa se že 
kalijo na igrišču z naravno travo. Trenutno je v 
klubu 22 novih mladih nogometašic. 
V naše vrste pa vabimo še nova dekleta.  
Prav tako ste vabljeni vsi, od 6. leta dalje, da se 
pridružite našim nogometašem. 
Informacije o vpisu dobite na tel številki 070 
559 405 ali na naši spletni strani www.nk-
termit.si .
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Izredna in redna skupščina Nogometnega kluba Termit 
Moravče

V začetku aprila je bila zaradi tragič-
nega dogodka sklicana IZREDNA 
SKUPŠČINA našega nogometnega 
kluba. Po izvolitvi delovnega pred-
sedstva skupščine, smo predstavili 
kandidata za novega predsednika no-
gometnega kluba NK Termit Moravče, 
g. Aleksandra Kornhauzer iz Spodnje 
Javoršice, ki je bil z javnim glasova-
njem prisotnih soglasno potrjen. Po 
krajši predstavitvi g. Kornhauzerja, je 
slednjemu nekaj vzpodbudnih besed 
in svojo podporo izrazil tudi župan 
naše občine g. Martin Rebolj.
V nadaljevanju je bila izpeljana tudi 
REDNA skupščina našega nogome-
tnega kluba, katero pa je že vodil novi 
predsednik g. Aleksander Kornhauzer. 
Po krajšem nagovoru predsedujočega 
je prvo poročilo podal športni sekretar 
kluba g. Martin Bizilj. Po predstavitvi 
vseh ekip, je pohvalil njihove dosežke.  
Omenil je tudi ponovno ustanovitev 
ekipe U14, ter zaradi velikega zanima-
nja tudi ustanovitev nove najmlajše 
selekcije U6. Izpostavil je prekinitev 
sodelovanja z NK Dob s strani kadet-

ske in mladinske lige ter lanskoletni 
neuspeh. Zahvalil se je občini Morav-
če ter vsem sponzorjem in pohvalil 
delo trenerjev ter posameznikov, ki 
so kakorkoli pomagali  našemu klubu. 
Sledilo je finančno poročilo blagajnika 
in upravitelja brunarice, ki sta potrdila 
pozitivno poslovanje našega kluba. 
Nadzorni odbor na podana poročila 
ni imel pripomb. Izvolili smo  novega 
člana upravnega odbora Franca Per. 

Med načrti za tekoče leto je ustano-
vitev novih selekcij in vrnitev članske 
ekipe v 4. ligo.
Poudarjena je bila problematika o ure-
ditvi pomožnega igrišča, ki je ob 160 
članih našega nogometnega kluba 
nujno potrebno. Pripraviti se bomo 
morali na praznovanje 40. obletnice 
obstoja našega nogometnega kluba, 
ki bo prihodnje leto.

Bojan Bibič

Intervju z novim predsednikom NK Termit Moravče

G. Aleksander Kornhauzer je v začet-
ku aprila prevzel mesto predsednika 
našega nogometnega kluba. Pred 8. 
leti se je z družino preselil na Spodnjo 
Javoršico, prej pa je živel v Logatcu in 
Ljubljani. Poleg žene Špele ima tudi 
dva sinova, Vana in Eneja, ki prav tako 
trenirata za naš klub. Po izobrazbi je 
elektotehnik-elektronik, kasneje pa 
je za svoje potrebe opravil še šolo 
poslovodje. Je lastnik dveh podjetij, 
Profiksing in Klimateh, letos pa ima 
v zagonu še tretje podjetje Provider 
d.o.o. Šport ga spremlja že od malih 
nog.

G. Kornhauzer, kakšna je bila prva 
reakcija, ko ste bili povabljeni za 
kandidata našega nogometnega 
kluba?
Vedel sem, da se išče  novi predsednik. 
Ko so me povabili in mi zadevo pred-
stavili, seveda česa takšnega nisem pri-
čakoval, bil sem presenečen in hkrati 
počaščen, nisem se pa ustrašil.
Ste kaj omahovali pri odločitvi?

Nisem omahoval, na prvo 
žogo, bi rekli v nogometnem 
žargonu. Pred odločitvijo 
sem se želel pogovoriti z 
ženo Špelo.
Po uradni izvolitvi vam je 
prvi čestital župan naše 
občine g. Martin Rebolj in 
vam tudi namenil nekaj 
vzpodbudnih besed? Kako 
ste se počutili, saj ste 
prevzeli kar dobro mero 
odgovornosti? 
Še enkrat se moram zahvaliti 
gospodu županu za vzpod-
budne besede. Bil sem poln 
emocij in adrenalina. Najbolj 
sem si zapomnil besede, da 
položaj predsednika kluba ni 
mačji kašelj, da je to velika 
odgovornost, katere se je 
potrebno zavedati.
Po izredni, ste že vodili redno skup-
ščino. Kakšno je vaše mnenje o 
delovanju našega kluba po vseh 

podanih poročilih članov upravnega 
odbora?
Vseh članov upravnega odbora še ne 
poznam. Spoznavanje s sodelavci bo 
moja prva naloga. Menim, da so bila 
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Od tu in tam

poročila korektna in kažejo na pozitiv-
no poslovanje kluba. Imam občutek, 
da je delo dobro organizirano. To je 
tudi pogoj za dobro delo tako velikega 
kluba.
Kaj menite o dosedanjih dosežkih 
naših selekcij in delu trenerjev?
Do zdaj sem najbolj spremljal tekme 
in napredek selekcije U8 in U10, kjer 
trenirata moja dva sinova Van in Enej. 
Vem, da je za dober rezultat potrebno 
veliko dela, kar zelo dobro vedo naši 
trenerji. Samo trud  trenerja  je prema-

lo. Največ pozornosti je treba posvetiti 
mladim, tako s strani trenerjev kot 
tudi staršev. Tako bo polvica dela že 
opravljena.
Na kratko, kakšni so vaši načrti?
Načrtov je veliko. Najprej bom pouda-
ril, da se bomo v klubu poskusili malo 
več pogovarjati med trenerji in člani 
odbora, da kvaliteta kluba in razpo-
loženje postaneta še boljša. Drugič, 
pridobiti nove vire financiranja za 
nakup nove dodatne opreme in dresov. 
Obdržati je treba selekcijo kadetov. 

Prijetno so presenetila dekleta, ki 
so pokazala veliko volje in poguma. 
Seveda bo nekaj dodatnih stroškov, za 
katere bomo morali poskrbeti.
In za konec morda kakšno sporočilo 
vsem članom in ostalim ljubiteljem 
nogometa?
Za kvaliteto nogometa je v prvem 
koraku vsak posameznik odgovoren 
sam, to velja na vseh področjih, zato 
naredimo svi skupaj najprej ta korak, 
naprej gremo pa skupaj.

Bojan Bibič

Jubilanti v občini Moravče

Svoj visoki življenjski jubilej sta praznovala:

Justina Srovec
iz Gore pri Pečah

Franc Berk 
iz Drtije

Ob praznovanju ju je s čestitkami obiskal župan. Iskrenim čestitkam se pridru-
žujemo tudi iz uredništva.  

VR

osemdeset let• častitljivih devetdeset let• 

Recepti iz 
Moravške doline
Vse bralce vabimo k sodelovanju 
pri ustvarjanju rubrike »Recepti 
iz Moravške doline.« Recepte 
lahko pošljete na elektronski 
naslov moravski.recepti@gmail.
com, lahko pa jih v »papirnati 
obliki« oddate kateremu od čla-
nov uredniškega odbora. 

Vsekakor pa priložite še kakšno 
fotografijo.

»DUŠE«
Duše so bila jed, ki se je jedla v 
času, ko se je pripravljal krompir 
za sajenje; v postnem času, lah-
ko pa tudi prej ali kasneje. Ko so 
pripravljali krompir za sajenje, so 
obrezine različnih oblik in velikosti 
skuhali v slanem kropu in jih jedli 
najpogosteje s hrenom. 

Bog žegnaj!

Smeti – nove znanilke pomladi?

Končno je prišla tako težko pričakova-
na pomlad in vsi z veseljem opazuje-
mo naravo okrog sebe, ki se prebuja 
v vsej svoji lepoti. Ko je sneg vendarle 
skopnel, pa smo tisti, ki se večkrat vo-
zimo na relaciji Peče – Moravče, lahko 
opazili še kaj drugega kot prve znanil-
ke pomladi. To, da se za cesto včasih 
znajde kakšna pločevinka, plastenka 
ali druga smet ni nič kaj posebnega, 
to kar opažamo letošnjo pomlad, pa 
je preseglo vso mero dobrega okusa. 
Na teh nekaj kilometrih je moč opaziti 
kupe rdečih in zelenih pločevink, ki se 

jih nekdo potrudi pripeljati kar v vrečki. 
Kupi pločevink zato odvračajo pogled 
od bregov Drtijščice, ki so posejani 
z zvončki. Kdo je krivec za tovrstne 
spomenike človeški brezbrižnosti ne 
vemo in ne bomo nikoli izvedeli, upa-
mo pa, da bo vsak sam presodil ali 
dela prav. Prav tako trkamo na dušo 
nekaterim kolesarjem, ki kvarijo ugled 
svojim kolegom. Naša sokrajanka je 
ravno pred dnevi na lastne oči videla, 
kako je nek gospod na kolesu odvrgel 
pločevinko energijske pijače skoraj 
pred prag njene hiše, ob opozorilu pa 

jo je le stežka in godrnjaje pobral in jo 
verjetno odvrgel za prvim ovinkom. Ne 
trdim, da to počno vsi kolesarji, saj so 
kot športniki najbolj usmerjeni k naravi 
in varovanju le te, je pa nepravično, da 
bo nekaj posameznikov takole očrnilo 
njihov ugled. V času do izida časopisa 
bodo društva verjetno že organizirala 
vsakoletne očiščevalne akcije in vse te 
nečednosti bodo v večini spet pridno 
pospravili otroci. Vendar, kakšen zgled 
jim bomo dali, če bo le nekaj dni po 
njihovem trudu situacija spet enaka?

AL
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OPisma bralcev

Pisma bralcev
Pisem bralcev ne lektoriramo! (uredništvo)

ZABUČALE GORE, ZAŠUMELI 
LESI
Prišla bo pomlad zelena s soncem in 
cvetjem obdarjena.
Po obilici snega v letošnji zimi bomo 
končno le dočakali pomlad. Zima nam je 
nasula toliko snega, kot že dolgo ne. Sneg 
je povzročil mnogo težav v prometu, škodo 
v gozdovih in sadovnjakih ter na cestah. 
Tisti, ki smo se lahko greli ob toplih pečeh, 
nismo občutili vdora te hude zime. Huje je 
bilo za ljudi, ki so skrbeli za ceste, da so 
omogočili varne in prevozne poti tistim, 
ki so morali v službo ali šolo.
Celo dolgo zimo so pridni in požrtvovalni 
delavci plužili in posipali ceste in poti do 
vasi in zaselkov po naših hribovitih tere-
nih. Ni bilo vprašanje kdaj. Na Grmače 
je bilo treba pripeljati tovornjak, naložen 
s peskom, ni bilo vprašanje kdaj, sredi 
noči ali pa rano zjutraj. Vedno so delavci 
Avbljeve ekipe skrbeli, da so bile ceste 
splužene in posute. Grmače so zaselek 
na obronku hriba in mejijo na zasavsko 
dolino. Ceste so od tu razpete kot pajko-
va mreža do vasi Kovačija, Sv. Miklavž, 
Velika Vas, pa vse skozi vasi Hrib nad 
Ribčami, Zg. in Sp. Prekar do Dešna in 
Ušenišč pod kamnolom. 
Ker je sneg polomil mnogo drevja, da je 
bil promet oviran, so prihiteli na pomoč 
skrbni in prizadevni gasilci s svojimi 
člani iz Moravč, da so odstranjevali 
drevje iz cest. Na drugi strani hriba pa 
so prišli na pomoč gasilci Velike Vasi. Ne 
smemo pozabiti požrtvovalnosti okoliških 
gasilskih društev skupaj z moravškimi 
gasilci in gasilci iz Velike Vasi, ki so ob 
nesreči, ko je ogenj zajel gospodarsko 
poslopje pri Travnarjevih v Veliki Vasi, 
družno stopili k reševanju in omejili 

ogenj, da se ni razširil še na druge 
stavbe. Vso pohvalo in spoštovanje 
vsem, ki so se ob pomoči gasilcev 
in sosedov vključili v reševanje in 
s tem vsaj malo olajšali duševno 
stisko družine Travnarjevih.
Spoštovanje in pohvalo želim izra-
ziti tudi gospodom Radošu Arsiču, 
Stanetu Škarja in Janezu Cerarju za 
pogum, ker naše otroke mnogokrat 
v nevzdržnih vremenskih razmerah 
v ledu in snegu varno pripeljejo 
preko Zg. Prekra in strmega klanca 
pod Grmačami v šolo v Moravče. 
V teh mrzlih zimskih dneh je bilo tudi 
več zdravstvenih težav pri ljudeh, 
ki so ali smo iskali pomoč v Zdra-
vstvenem domu dr.Tineta Zajca v 
Moravčah. Vsi pacienti so pri našem 
zdravniku dr. Marjanu Dežmanu 
lepo sprejeti. S toplimi besedami pa 
paciente vedno sprejmejo prijazne 
medicinske sestre Sanela, Loti in 
nova sestra Jožica. Za patronažni 
sestri Kristino in Martino pa imajo 
lepo misel pacienti na terenu.
Hvala vsem, ki urejajo in skrbijo za 
dobro počutje ljudi v naši občini.

Slavka Srenjšček

Vabilo k prijavi za ocenjevanje 
za Zlati lipov list 2013

Pričenjamo akcijo ZLATI LIPOV LIST, s katero 
želimo pritegniti  občane  k skrbi za lepšo 
podobo stanovanjskih hiš,  kmečkih domov 
in okolice in s tem k lepšemu videzu  celotne 
občine. Zlati lipov list je že stalnica med vsa-
koletnimi nalogami Turističnega društva. 
Izbrali bomo:

najlepše urejeno  stanovanjsko hišo 1. 
(izgled hiše, okensko, balkonsko cvetje, 
okolica),
najlepše urejen kmečki dom (stano-2. 
vanjska hiša in gospodarska poslopja 
z okolico, vrt )

Izvedli bomo dve ocenjevanji: popis in prvo 
ocenjevanje bo v začetku julija, drugo bo 
v avgustu. Zaključek akcije načrtujemo v 
mesecu novembru na prireditvi Martinov 
večer, ko bomo najboljšim podelili priznanja 
in nagrade. 
Občudujemo vaše znanje, izkušnje in  zlasti 
veliko veselje do  gojenja okrasnih rastlin in 
urejanja doma. Zelo cenimo Vaše sodelova-
nje in pričakujemo Vaše prijave do 30. junija 
2013.  Pošljite jih na naslov:  Turistično 
društvo Moravče, Vegova 7, 1251 Morav-
če  ali po tel. 041 326 292 ali na e-naslov: 
info@turisticnodrustvo-moravce.org .
 (Dobitniki prvih nagrad v prejšnjih letih so 
izvzeti iz ocenjevanja.)

za TD Moravče, Dani Jančar
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PRILOŽNOST ZA DELODAJALCE! EVROPSKA SREDSTVA 
ZA KADROVSKE ŠTIPENDIJE

Obveščamo vas, da je Regionalna razvojna agencija Ljubljanske urba-
ne regije (RRA LUR), v okviru projekta Enotne Regijske štipendijske 
sheme (ERŠS), 29. 03. 2013 objavila na spletni strani www.rralur.si  
Javni poziv delodajalcem za vključitev v Regijsko štipendijsko shemo 
Ljubljanske urbane regije 2013/2014.

Vključitev v projekt, ki se izvaja že od leta 2007, delodajalcem omo-
goča 50% sofinanciranje kadrovskega štipendiranja iz evropskih 
sredstev, kar je do danes izkoristilo že 62 delodajalcev iz Ljubljanske 
urbane regije.

Osnovni cilj štipendijske sheme, ki se izvaja poenoteno po vsej Sloveniji 
z nosilci REGIONALNIMI RAZVOJNIMI AGENCIJAMI,  je spodbujanje 
kadrovskega štipendiranja ter povezovanje gospodarskih potreb in iz-
obraževalne sfere. Štipendije se tako podeljujejo za konkretna delovna 
mesta – in sicer prioritetno za razvojne potrebe in perspektivne poklice 
v regiji. 
Vsi zainteresirani delodajalci s sedežem ali poslovno enoto v Ljubljanski 
urbani regiji se prijavite na Javni poziv z dokumentacijo, ki je dostopna 
na spletni strani RRA LUR  www.rralur.si.

V kolikor boste v prihodnje imeli potrebe po novih kadrih, vas vljudno 
vabimo, da se vključite v regijsko štipendijsko shemo za leto 2013/2014. 
Prijavite se tako, da oddate vlogo na javni poziv. Rok za oddajo vlog na 
RRA LUR po pošti ali osebno je 28.06.2013.
DODATNE INFORMACIJE: mag. Liljana Drevenšek (vodja projekta), e-
mail:   liljana.drevensek@ljubljana.si, Meta Koprivšek Tomažič (področni 
svetovalec), e-mail:  meta.koprivsek-tomazic@ljubljana.si, spletna stran 
www.rralur.si, tel.: 01 306 19 05
 Projekt Regijska štipendijska shema Ljubljanske urbane regije je sofinanci-
ran iz sredstev Evropske unije, in sicer iz Evropskega socialnega sklada.

Nacionalna poklicna kvalifikacija v 
letu 2013

Kmetijsko gozdarska zbornica Slovenije je re-
gistrirana za izvajanje postopkov preverjanja in 
potrjevanja poklicnih kvalifikacij: •predelovalec/
ka mleka na tradicionalen način, •predelovalec/ka  
mesa na tradicionalen način, •predelovalec/ka sadja 
na tradicionalen način, •izdelovalec/ka kruha potic 
peciva in testenin na tradicionalen način, •vinogra-
dnik/ca, •poljedelec/ka, •sadjar/ka, •zelenjadar/
ica in •živinorejec/ka. 

Kandidati, ki pridobijo poklicno kvalifikacijo doka-
žejo, da so usposobljeni za opravljanje določenega 
poklica. 

V spomladanskem roku 2013 se kandidati, ki želijo 
pridobiti certifikat lahko prijavijo do 20. maja 2013. 
Prijave oz. vloge pošljejo na Kmetijsko gozdarsko 
zbornico Slovenije, Celovška 135, 1000 Ljubljana.

Informacije in svetovanje v zvezi z izvajanjem postop-
kov preverjanja in potrjevanja nacionalnih poklicnih 
kvalifikacij lahko zainteresirani dobijo na Kmetijsko 
gozdarskih zavodih na svojem območju ali Kmetijsko 
gozdarski zbornici Slovenije, kjer so usposobljeni 
svetovalci, ki jim bodo svetovali pri pripravi vloge oz. 
zbirne mape.
KGZS – Zavod Ljubljana: •Janja Žagar, Cesta 9. av-
gusta 78 a, 1410 Zagorje(03 567 93 91); janja.zagar@
lj.kgzs.si, •Marta Kos, Trg talcev 1, 1241 Kamnik (01 
839 77 69); marta.kos@lj.kgzs.si
KGZS – Zbornični urad: Majda Filipič, Celovška 135, 
Ljubljana (01 51 36 638) majda.filipic@kgzs.si

Oglasi
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ZAHVALA
V 90. letu starosti nas je zapustila 

 IVANKA PER
Martinova Ivana iz Drtije

Zahvaljujemo se vsem sorodnikom, sosedom in znancem za izrečena 
sožalja. Zahvaljujemo se tudi osebju Zdravstvenega doma Moravče, 
gospodu župniku Kancjanu za lepo opravljen pogrebni obred, pogrebni 
službi Vrbančič, gospodu Kvedru za govor in pevskemu zboru Limbar.

Vsem še enkrat hvala.
Vsi njeni

Vsi bomo enkrat zaspali,
v miru počivali vsi,
delo za vselej končali,
v hišo očetovo šli.

www.moravce. si

ZAHVALA
Svojo življenjsko pot je v 57. letu starosti sklenil naš 

dragi brat in stric

 FRANC KOCJANČIČ
po domače Metnkov Francl 

iz Podstrani 5
Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem in znancem za izre-
čena sožalja, darovano cvetje in sveče. Zahvala gre tudi gospodu župniku 
za lepo opravljen pogrebni obred in sveto mašo ter pogrebnemu zavodu 

Vrbančič. Hvala tudi vsem, ki ste ga pospremili na njegovi zadnji poti.
Vsi njegovi

Srce tvoje več ne bije,
bolečine ne trpiš,
nam pa žalost srca trga,
solza lije iz oči.
Dom je prazen in otožen,
ker te več med nami ni.

ZAHVALA
V 84. letu nas je za vedno zapustila mama, babica, 

sestra in teta

 RAFAELA KLOPČIČ
iz Pogleda pri Moravčah

Zahvaljujemo se vsem sosedom, sorodnikom, prijateljem in znancem 
za izrečena sožalja in podarjene sveče. Zahvala gre tudi vsem, ki ste jo 
pospremili na zadnji poti. Zahvaljujemo se gospodu župniku Kancijanu 
Čižmanu za lepo opravljen pogrebni obred, pogrebni službi Vrbančič ter 

pevcem za zapete pesmi.
Vsem in vsakemu posebej še enkrat iskrena hvala.

Vsi njeni

Srce nam žalost je ranila,
ker te več med nami ni,
čeprav te zemlja je pokrila,
v naših srcih še živiš.

 
 
 

Kombinirana poraba goriva: 4,5—8,2 l/100 km. Emisije C0 2 : 119—194 g/km.
Slike je simbolna.  Več na www.nissan.si. Pooblaščeni uvoznik: Renault Nissan Slovenija, d. o. o., Dunajska 22, 1001 Ljubljana.

NISSAN QASHQAI 360  
S TEHNOLOGIJO, KI RAZKRIJE MESTO.

ODPELJ IT E P OS EB NO  S ER IJO   
Z B OGATO  OPREMO  P O P OSE B NI C ENI
Za nepozabno vožnjo bodo poskrbeli:

4 kamere za popoln pogled okrog vozila

panoramska streha

18’’ aluplatišča

ekskluzivni dodatki v črni barvi

Mali oglasi:
Občina Moravče proda tri 1000 litrske rezervoarje, 
leto izdelave 2001, serijske številke 16636, 16634 in 
16638, s potrdilom o kvaliteti št. 2520/94, material 
št. 37.2., kovinska, namenjena za shranjevanje goriv 
(npr. kurilnega olja). Cena posameznega rezervoarja 
je 50,00 EUR. Vse zainteresirane naprošamo, da se z 
morebitnimi  vprašanji obrnejo na kontaktno osebo, 
g. Matej Rauch, tel.št.: 01/ 724-71-45. Občina Mo-
ravče bo s kupcem sklenila neposredno kupoprodajo 
pogodbo. 

“Vsako obdobje lahko prinese svoje 
težave – mi imamo nasvet za vse.”

 Tanja Martinjak Podgoršek, mag. farm., Lekarna Moravče

Dežurni lekarni od 1. 1. 2013  
do 31. 12. 2013: 
• Lekarna Kamnik  

sob, ned in praz 17.00 – 20.00
• Lekarna Domžale  

ned in praz 9.00 –12.00
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Cenitve in popravila avtomobilskih škod 
vseh blagovnih znamk (kasko zavarovanje).

Zavarovalnica Triglav• 
Zavarovalnica Maribor• 
Zavarovalnica Generali • 
Zavarovalnica Adriatic Slovenica• 
Zavarovalnica Tilia• 
Zavarovalnica ERGO• 

KRULC d.o.o.
Cesta heroja Vasje 8
1251 Moravče
Tel.: 01/7231/200 
www.nissan-krulc.com
servis@nissan-krulc.com
zdravko@nissan-krulc.com

NOVO
popravila vseh znamk vozil • (servisiranje, 
popravila zavor, menjava olja, filtrov, 

akumulatorjev...)

priprava vozila za tehnični pregled• 
polnenje in vzdrževanje klimatskih naprav• 
premontaža gum• 
optične nastavitve podvozij• 
ročno pranje in notranje čiščenje vozil• 
poliranje vozil• 

NUDIMO VAM

CENJENE STRANKE OBVEŠČAMO,DA SMO V 

LANSKEM LETU RAZŠIRILI SVOJ PRODAJNI  

POGRAM TUDI NA PVC OKNA IN VRATA 

PRIZNANIH EVROPSKIH PROIZVAJALCEV 

PROFILOV REHAU, SHUCO, SALAMANDER IN 

DECCO. PREVERITE UGODNE CENE!

Avtohiša Koncesionar - Vzorčna ulica 7 - Tel: 123 456 7890
www.nissan-koncesionar.si 
Opening hours xam-xpm Monday to Friday, xam-xpm Saturday and xam-xpm Sunday

Kombinirana poraba goriva: 4,5—8,2 l/100 km. Emisije C02: 119—194 g/km.
Slike je simbolna.  Več na www.nissan.si. Pooblaščeni uvoznik: Renault Nissan Slovenija, d. o. o., Dunajska 22, 1001 Ljubljana.

NISSAN QASHQAI 360 
S TEHNOLOGIJO, KI RAZKRIJE MESTO.

ODPELJITE POSEBNO SERIJO  
Z BOGATO OPREMO PO POSEBNI CENI
Za nepozabno vožnjo bodo poskrbeli:
• 4 kamere za popoln pogled okrog vozila

• panoramska streha

• 18’’ aluplatišča

• ekskluzivni dodatki v črni barvi

 
 
 

Kombinirana poraba goriva: 4,5—8,2 l/100 km. Emisije C0 2 : 119—194 g/km.
Slike je simbolna.  Več na www.nissan.si. Pooblaščeni uvoznik: Renault Nissan Slovenija, d. o. o., Dunajska 22, 1001 Ljubljana.

NISSAN QASHQAI 360  
S TEHNOLOGIJO, KI RAZKRIJE MESTO.

ODPELJ IT E P OS EB NO  S ER IJO   
Z B OGATO  OPREMO  P O P OSE B NI C ENI
Za nepozabno vožnjo bodo poskrbeli:

4 kamere za popoln pogled okrog vozila

panoramska streha

18’’ aluplatišča

ekskluzivni dodatki v črni barvi

KRULC D.O.O. 
Cesta heroja Vasje 8, 1251 Moravče
Tel:01 7231 200, www.nissan-krulc.com, e-manil: nissan@nissan-krulc.com
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Oglasi

Oprijem z obèutkom.

R

Oprijem z obèutkom.

R

PVC okna, 
vrata,senčila,
police
Edvard Jerina
Ribče 10
1281 Kresnice
GSM 041/696-433
jerina.edvard.sp@siol.net

Vsi, ki ste opravili vozniški izpit po 13.08.2010, Poskrbite, da opravite 
vadbo varne vožnje, ki je potrebna za podaljšanje veljavnosti vozni-
škega dovoljenja.  Za vso pomoč se lahko obrnete na našo šolo.

TEČAJI CPP:
 BREZPLAČNI TEČAJI: 06. 05. in  20.05. 2013 ob 18 uri 

ter 03. 06. 2013 ob 18 uri
 TEČAJ ZA IZPIT ZA TRAKTROR, (210,00 eur) se prične: 10. 

06. 2013 ob 16 ur, 
in ZA ČOLN (160,00 eur): se prične: 7. 06. 2013 ob 17 uri

Prijave: 031/209–501 ali avtosola.loncar@siol.net
www.avtosola-loncar.si
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